
(Поч. Продовження 
          на 4 стор.).

ñåðåäà,
24 âåðåñíÿ 2Î14 ðîêó

  ÐÎÇÄÐIÁÍÀ ÖIÍÀ
1. 00 ãðí.  

ÍÀÐÎÄÍÈÉ ×ÀÑÎÏÈÑ
Âèõîäèòü iç 21 ëþòîãî 1940 ðîêó

¹ 76 (8506)

ДО ЮВІЛЕЮ ВІЙСЬКОВОЇ 
ЗВИТЯГИ

Вже зовсім скоро, 28 вересня,  Дрогобиччина урочисто 
відзначить сторічний ювілей  славного бою українських Сі-
чових Стрільців  на легендарній горі Кобилі, що  неподалік 
села Опака. Як не старалися впродовж десятиліть стерти 
пам’ять про  той військовий подвиг нашого січового стріле-
цтва за часи комуністичного панування, але не вдалося. З 
покоління в покоління передавалися  оповіді про бій, коли 
українські січовики  стояли  на смерть у  двобої з  набагато 
переважаючими  кількісно підрозділами російської армії. 
Так, пришельці  мали значну кількісну перевагу, але  силу 
духу і прагнення перемоги  наших воїнів зламати було не-
можливо. Воюючи в лавах  армії Австро-Угорської імперії, 
вони все ж, як кінцеву мету,  вважали для себе  незалежну 
Українську державу.  І своїм військовим подвигом – адже 
там, на тій висоті,   навічно знайшли спочинок шістнадцять  
юних патріотів своєї землі, –  січові стрільці в тому славному 
бою вписали своєю мужністю і стійкістю одну з найяскраві-
ших сторінок  бойової звитяги в історію українського війсь-
ка. І пам’ять про їхній подвиг справді не вмре, не загине. 
Цьогоріч, як і кожного року,  прийдуть вклонитися світлій 
пам’яті героїв вдячні нащадки, мешканці довколишніх сіл, 
які постійно доглядали за  могилами  воїнів, полеглих у бою 
з російською навалою ще в першу світову війну. І вкотре за-
миготять вогники свічечок, вогники нашої пам’яті у красивій 
капличці, спорудженій  стараннями нащадків.

Наш кор.

ВІРИМО  У ВАШУ
ПІДТРИМКУ

Розпочалася  передплатна кампанія  періодичних 
видань на наступний, 2015 рік. Колектив міської 
газети  «Нафтовик Борислава»  подолав за минулий 
рік доволі складний період. Ми старалися зробити 
все можливе, щоб  наш часопис став кращим, чи-
табельнішим,  повною мірою подавав об’єктивну 
картину всього, що діється в місті. Сподіваємося,  
читацький загал належно оцінив наші зусилля. 
Зміни на краще видно неозброєним оком. Часопис 
виходить двічі на тиждень, у номері на п’ятницю по-
даємо тижневу програму  передач найпопулярніших 
телеканалів. Збільшилася і кількість матеріалів, 
що подають до газети наші читачі, розповідаючи  
про  найгостріші проблеми міста та й власні.
Робота з оновлення часопису триває. Але без   

підтримки читацького загалу, друзів газети, при 
нинішній  складній фінансовій ситуації  працю-
вати нам дуже нелегко. А тому  сподіваємося на 
вашу підтримку і допомогу, адже всі розуміємо, що 
«Нафтовик Борислава» – своєрідне обличчя міста.
То ж підтримайте  свою газету і передплатіть  

часопис на наступний рік.
Вартість передплати для фізичних осіб (Інд. 

61211)  на рік – 109,50 грн., на півроку – 55,30 грн., 
на квартал – 28,50 грн.
Відомча передплата (інд. 91303): на рік – 

145,50 грн.,  на півроку – 73,35 грн.,  на квартал 
– 37, 50 грн.
Розраховуємо на вашу підтримку.
Передплатити наш часопис «Нафтовик Бори-

слава» ви завжди зможете у будь-якому відділенні 
«Укрпошти» або безпосередньо у нас, у редакції 
міської газети. Оформити передплату вам завжди 
допоможуть наші працівники.

Колектив народного часопису
 «Нафтовик Борислава».

Лист о. Михайла Мельника до бориславців
Дорогі бориславці!
Я надзвичайно був зворушений, коли мене повідомили, 

що Ви хочете відсвяткувати мій ювілей – 80-ліття від дня 
народження, в м. Бориславі.
Тішить мене те, що Ви не забуваєте мене. Для мене 

Борислав на все життя залишиться незабутнім, адже я 
пропрацював там 38 років. Ніколи не зітреться з пам’яті 
той час, коли ГКЦ вийшла з підпілля: ці торжественні 
Богослуження, мітинги, релігійний і національний зрив 
нашого народу.
На жаль, ситуація стала дуже болючою, ворог руйнує 

Господи, благослови і збережи Україну!
нашу країну, тому неможливо відсвяткувати ту чи іншу 
подію так, як потрібно і як би хотілось.
Я ще раз і ще раз щиро дякую за запрошення, за Ваші 

молитви, пам’ять про мене і вашу доброту. Ви будете у 
моєму серці до кінця мого життя.
Нехай Бог благословить всіх бориславців і винагородить 

щедрими ласками!
Господи, благослови і збережи Україну!
Молитовно зостаюсь з Вами!

о. Михайло МЕЛЬНИК.
14 вересня 2014 року.

м. Чікаго. 

21 вересня о. Михайло 
Мельник відзначив своє 
80-річчя. З цієї нагоди пла-
нувалось провести святкову 
зустріч в міському Палаці 
культури. Але, на преве-
ликий жаль, кожного дня 
гинуть українські патріоти. 
Наша держава у стані не-
оголошеної війни. Тому о. 
Мельник щиро подякував 
міському голові за пропо-
зицію щодо урочистості та 
попросив скасувати захід. 
Отець Михайло зазначив, 

що він неустанно молиться 
за мир в Україні та за збе-
реження кожного життя. 
«Сьогодні найважливіше, 
щоб у моїй державі запану-
вав мир та спокій, а ювілей 
ще відзначимо», – наголосив 
о. Михайло.
Коротко розповімо про 

нього. Народився Михайло 
Мельник 21 вересня 1934 
року в с. Годвишня Горо-
доцького району на Львів-
щині.
Син Івана та Марії Хороз, 

ріс у релігійній греко-като-
лицькій сім’ї. 
Михайло закінчив Волин-

ську духовну семінарію 1958 
року, а до того майбутній 
священик працював у Льво-
ві робітником. 

13 липня 1961 року о. 
Михайло Мельник отримав 
призначення на Тустано-
вицьку парохію в Бориславі. 

ВІТАЄМО ІЗ ЮВІЛЕЄМ!
Діти навчалися в серед-

ній школі № 5. Надзви-
чайно здібним до науки 
виявився син Юрій. Мав 
стати золотим медалістом. 
Але при тогочасній кому-
ністичній системі синові 
священика отримати зо-
лоту медаль практично 
було неможливо. Втім 
це не завадило Юрієві 
закінчити Чернівецький 
медичний інститут за спе-
ціальністю «терапевт».
Дочка Ірина здобула 

вищу освіту у Львівському 
лісотехнічному інституті. 
Згодом вона вийшла за-
між за о. Павла Марти-
нюка, дід якого теж був 
священиком. Спочатку 
подружжя виїхало на 
парафію до Німеччини, 
а потім до Сполучених 
Штатів Америки. Мають 
двох діточок – Христину 
і Софію.
Емігрував до США і Ю. 

Мельник. Нині він сімей-
ний лікар, має приватну 
практику. 

1 грудня 1989 р. уряд 
СРСР офіційно визнав 
право греко-католиків 
України на самовизна-
чення. Це стало можли-
вим після зустрічі Папи 
Римського Івана Павла 
II з Генеральним секрета-

рем ЦК КПРС Михайлом 
Горбачовим у Ватикані.
Новий  етап  релігій-

но-церковного життя роз-
почався й у Бориславі. 13 
грудня 1989 року зареє-
стровано об'єднання пара-
фіян греко-католицького 
віросповідання в Губичах 
і Тустановичах, які ста-
ли першими ластівками 
духовного відродження 
у місті.
Провідну роль у цих 

пам’ятних подіях відіграв 
о. М. Мельник. Йому чи-
мало довелося виступати 
із християнсько-патріо-
тичними проповідями у 
багатьох містечках і селах 
нашого бойківського під-
гір’я. Саме він, першим у 
регіоні, почав відправляти 
богослужіння українською 
мовою, брав якнайактив-
нішу участь у боротьбі за 
легалізацію УГКЦ та не-
залежність України. 
Зазначимо ,  що  о .  М . 

Мельник ще 1967 року 
офіційно приєднався до 
УГКЦ (записано зі слів о. 
Мельника). Його прийняв 
архієпископ Василій Ве-
личковський.

17 липня 1996 року ви-
повнилось 35 років пас-
тирського служіння о. Ми-
хайла Мельника у Туста-

новичах. Розпорядженням 
міського голови о. Михайло 
Мельник за свою багаторіч-
ну подвижницьку роботу 
2010 року нагороджений 
медаллю «За вагомий внесок 
у розвиток м. Борислава».
Отож у ці святкові дні 

висловлюємо Вам найсер-
дечніші вітання з нагоди 
Вашого ювілею, зичимо Вам, 
ВСЕЧЕСНИЙ отче МИХАЙ-
ЛЕ, міцного здоров’я, Божої 
милості, злагоди, добра та 
миру. 
Завдяки Вашій щирій мо-

литві, мудрості та працелюб-
ності наша Церква успішно 
продовжує свою важливу 
місію. Кожна сторінка Вашо-
го життя просякнута ідеєю 
патріотизму, самопожертви, 
незламності духу, є при-
кладом для наслідування 
молодшого покоління у бо-
ротьбі за утвердження НЕ-
ЗАЛЕЖНОСТІ. 
Прийміть від нас слова 

подяки і любові та низький 
уклін за Вашу невтомну 
працю.
Нехай благодать Господня 

завжди перебуває з Вами на 
многії та благії літа!

З повагою міський 
голова Борислава 

Володимир ФІРМАН.

ПРО СКЛИКАННЯ СЕСІЇ 
МІСЬКОЇ РАДИ

30 вересня 2014 року  о 10.00 у сесійній залі міської 
ради відбудеться  засідання  71  сесії  Бориславської 
міської ради шостого демократичного скликання.
Порядок денний сесії: 
1. Різне.
2. Фінансові та інші господарські питання.
3. Питання регулювання земельних відносин.
До участі в роботі сесії запрошуються депутати міської 

та обласної рад, голова Східницької селищної ради, 
начальники управлінь, відділів, служб міської ради, 
керівники підприємств, установ, організацій міста не-
залежно від форм власності.

Міський голова      Володимир ФІРМАН. 

– Чи важко Вам далося 
прийняття рішення про 
балотування в народні 
депутати? Що стимулю-
вало Вас зробити такий 
крок?

– За що стояв Майдан? 
Оцінюючи сьогоднішню си-
туацію в країні, я задаюся 
цим питанням постійно. 
Адже одна із вимог Майдану 
стосувалася зміни системи 
влади. Всі ми – громадські 
активісти, які були учасни-
ками Майдану, наполягали 
і вимагали від Президента 
розпустити цей парламент. 
Коли Президент підписав 
Указ про розпуск, я зрозу-
мів, що в українського на-
роду з’явився шанс змінити 
систему і не допустити до 
влади тих, хто своєю безді-
яльністю допустив пролиття  
безневинної крові, хто без 

Ігор Курус: за що стояв Майдан?

бою здав Крим і дозволив 
Януковичу і Ко втекти з 
країни. Я розглядав мож-
ливість своєї участі у цій 
виборчій кампанії, але 
остаточне рішення  при-
йняв після проведених 
зустрічей  з  мешканцями 
Стебника і Дрогобича. 
Коли я відчув і побачив 
їхню підтримку,  адже 
це наш спільний шанс 
змінити систему влади, 
змінити ситуацію в регіоні 
і державі,  і я повірив у те, 
що разом ми це зможемо. 

– Що Ви можете за-
пропонувати Дрого-
биччині, щоб було не 
словом, а ділом? Бо ми 
завжди чуємо обіцян-
ки, а потім жаліємо 
про свій вибір.

– Я не помилюсь, якщо 
скажу, що ситуація і з 

рівнем життя, і з робочими 
місцями, і з дорогами, і з 
ЖКГ є майже критичною. 
Але це питання не одного 
дня. У березні 2013 року я 
створив громадську кам-
панію «За відповідальну 
владу», в рамках якої були  
напрацьовані законопро-
екти, які реально можуть 
змінити систему влади, 
розширити права громади 
і очистити владу від негід-
ників. Це фактично те, за 
що стояв Майдан і чого ни-
нішня влада за цей час не 
змогла зробити. Ці ініціа-
тиви є вкрай актуальними 
для моєї рідної Дрогобич-
чини. Я маю розроблену 

Стратегію розвитку 
краю, яка спрямо-
вана на залучення 
інвестицій, розви-
ток інфраструкту-
ри,  створення но-
вих робочих місць, 
використання еко-
номічного та турис-
тичного потенціалу 
регіону. Залучення 
інвестицій в наш 
край дасть можли-
вість збільшити бю-
джети міст і райо-
нів, а отже почати 
вирішення проблем 
водопостачання , 
ремонту доріг, сміт-
тєпереробки та ін-
ших негараздів, які 

ми маємо сьогодні в регіоні. 
– А конкретніше щось 

можете запропонувати? 
– Я зберіг усі побажання 

і зауваження мешканців 
краю, які збиралися у 2012 
році. Усе, чим можна до-
помогти оперативно, буде 
зроблено невідкладно. Най-
ближчими днями я почну 
формувати раду народного 
депутата, яка забезпечить 
постійний зв’язок виборців 
зі мною. Це абсолютно новий 
підхід в Україні до співпраці 
з краянами.

Ігор Курус в українській політиці – нове обличчя. Але 
швидке зростання його авторитету у якості громадсько-
го діяча свідчить про те, що це людина  перспективна, 
принципова і цілеспрямована, яка цінує теперішнє і 
здатна боротися до кінця за мир та справедливе май-
бутнє наступних поколінь.
Перша розмова з Ігорем Курусом відбулася в не-

офіційній обстановці. Це є безумовним плюсом, бо 
мали змогу говорити щиро, уникаючи невиправданих 
банальностей. При особистій зустрічі відчувається, що 
це  – людина харизматична, із сильним характером 
і внутрішнім стержнем. З яким настроєм та якими 
цілями йде він на вибори до Верховної Ради України, 
кореспондент «Нафтовика Борислава» поцікавився у 
Ігоря  Куруса особисто.
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Справжнім святом ду-
ховного відродження на-
шого краю стала подія, що 
відбулася минулої неділі у 
Бориславі, на свято Різд-
ва Пресвятої Богородиці, 
по вулиці Пантелеймона 
Куліша, як кажуть у нас, – 
«на Бані». Від самого ранку 
відправляли Службу Божу 
у невеличкій капличці, 
що й передувала спору-
дженню величного храму, 
який  постав зараз у пов-
ній величі перед нашими 
очима. Дуже важливо, що 
цей храм Української Гре-
ко-Католицької Церкви: 
Церкви – мучениці, Церкви 
– страдниці, яка перейшла 
усі пекельні кола  наруги  
диявольського комуністич-
ного режиму, але вистояла 
і вижила, споруджений 
саме на тому місці, де люди 
найбільше потребують  ду-
ховної підтримки, духовної 
розради. Храм постав  побіч  
нашої центральної міської 
лікарні. І, як я вважаю, 
навіть те, що з вікон лікар-
няних палат  недужі мати-
муть змогу побачити куполи 
оцього величного храму, і 
вклонитися їм, і помоли-
тися  за своє видужання, 
надасть їм духовної сили, 
підтримає і допоможе. Адже 
віра і молитва до Господа 
– найбільша сила у цьому 
світі, яка може вирятувати 
у будь-якій біді.
Щораз більше і більше 

людей збиралося цього свят-
кового дня побіч новозбудо-
ваного храму. Настоятель 
новоспорудженої  Божої 
обителі отець Олег Смере-
ка спільно з прихожанами 
урочисто освятив воду для 
освячення церковної оби-
телі. Всі з нетерпінням 
очікували прибуття най-
шановніших гостей уро-
чистості: преосвященного 
владики Ярослава Прирі-
за – правлячого архієрея 
Самбірсько-Дрогобицького, 
Іринея Білика – Папського  
каноніка базиліки «Santa 
Maria  Maqqiore» з Риму та 
настоятелів інших греко-ка-
толицьких храмів Борисла-
ва на чолі з деканом Бори-

ОСВЯЧЕНО НОВОЗБУДОВАНУ ЦЕРКВУ 
РІЗДВА ПРЕСВЯТОЇ БОГОРОДИЦІ

славським отцем-доктором 
Романом Василівим… 
Люди підходять і підхо-

дять. Навперед храму – 
сотні і сотні вірян. І от рівно 
об одинадцятій годині або й 
раніше, під’їжджає доволі 
скромний автомобільний 
кортеж і сотні вірян мають 
можливість  привітати єпи-
скопа Ярослава Приріза 
та гостя із Риму – Іринея 
Білика. А також наших свя-
щеників, які завітали на цю 
надзвичайну для нашого 
міста подію.
Високих гостей хлібом та 

сіллю привітали наймолод-
ші наші віряни, що бачите 
їх на цих світлинах. При-
йнявши отой символічний 
дар від віруючих борислав-
ців, правлячий архієрей  
Самбірсько-Дрогобицький 
Ярослав Приріз звернувся 
до велелюдного зібрання.

– Сьогодні, у великий 
день Різдва Пресвятої Бого-
матері, ваша бориславська 
громада приносить  свій да-
рунок до цього свята. Ніби 
продовжуючи оту традицію 
від часів великого князя 
нашого  Ярослава Мудро-
го, який будував святині 
і  посвячував свій народ, 
свою державу під опіку 
Богоматері. І сьогодні, в 
ці нелегкі часи, нам, як 
нащадкам спадку великих 
князів Володимира та Ярос-
лава,  ці виклики  нелегкої 
історії, що їх переживаємо 
сьогодні, вдасться побороти. 
І  надіюся, що ота орда, яка 
зазіхає на Україну, на її бо-
голюбивий та миротворчий  
народ, буде поборена саме 
завдяки нашим молитвам, 
саме завдяки заступництву  
Богоматері та її сина  і Го-
спода нашого Ісуса Христа. 
Тож хай Божа ласка буде з 
усіма  нами…
Сьогодні великий день, 

– наголосив архієрей. – 
Бо після цього освячення  
храму це вже не буде бу-
дівельний майданчик, а 
буде святиня в ім’я Різдва 
Пресвятої Богоматері…
Після цього високі гості, 

священики міста зайшли 
до новозбудованого храму. 

А потім –   велелюдний об-
хід  новозбудованої святині, 
що даруватиме десятиліт-
тями світло віри, добра і 
справедливості для тисяч 
і тисяч наших краян. Це 
треба було бачити: має-
во багатьох церковних ко-
ругов,  просвітлені і справді 
сонячні обличчя сотень і 
сотень люду,  і попри те, що 
прогнозувалися дощі над 
нашим краєм, – відблиски 
сонця над величним новоз-
будованим храмом. Ще од-
нією святинею нашої віри, 
нашої стійкості у будь-яких 
випробовуваннях і незни-
щенності нашої Української  
Греко-Католицької Церкви, 
яка завжди була зі своїм на-
родом, перетерпіла з ним усі 
найважчі  муки, надавала 
йому сил у найтрагічніші  
десятиліття нашої історії. 
А тому й незнищенна, як і 
сам наш народ.
Опісля продовжувалася 

відправа уже при вході до 
нового храму. Настоятель 
цієї святині отець Олег Сме-
река зачитав Фундаційну 
грамоту, в якій зазначено 
всі важливі дати фундації, 
тобто  заснування велично-
го храму. Цю справді свя-
щенну для храму реліквію 
преосвященний владика 
Ярослав Приріз запечатав 
у дерев’яну стіну при вході 
до храму. І, можливо, через 
сто чи двісті років, коли  
вже не буде жодного із нас, 
наші нащадки зможуть 
поглянути на неї і вклони-
тися   нашому поколінню, 
яке з Божою допомогою 
спорудило цей величний 
храм. І згадають про всіх, 
хто причетний до його спо-
рудження.
А люд підходив і підхо-

див. І не було закінчення 
цій безконечній вервечці 
народу. Коли вже перед 
усіма вірними відкрилася 
брама святині, то лише 
невеличка часточка могла 
зайти досередини, хоча 
церква Різдва Пресвятої 
Богородиці справді дуже 
вмістима. І подумалося, що 
ми справді  гідний народ, 
коли можемо так шанувати 

свої християнські традиції, 
моральні цінності, коли не 
забуваємо своїх святинь.
Освячення храму продов-

жувалося вже всередині. 
Освячено престол, вну-
трішні стіни храму Святою 
водою і миром помазано. 
Ще одна велична святиня 

Української Греко-Като-
лицької Церкви постала у 
Бориславі. Во славу Господ-
ню і на допомогу усім нам.
Служба Божа тривала 

ще довго. Лунали псалми 
у виконанні чудового, без 
перебільшення, хору  Дро-
гобицької семінарії; сотні, 
якщо не тисячі людей, які 
зібралися довкола церкви, 
повторювали  ці величні 
слова. І повнилися вірою і 
надією на те, що все буде 
добре, що пресвята Богоро-
диця, яка завжди була обо-
ронницею нашого народу у 
найстрашніші часи, і цього 
разу вбереже свій народ 
від страхітливого зла, що 
привносять нам новітні слу-
жителі Зла зі сходу. Адже ж 
сказано у  Святому письмі: 
коли з нами Господь, то хто 
ж тоді проти нас?..
А опісля освячення храму 

Різдва Пресвятої Богороди-
ці ми попросили кілька слів 
сказати з цього приводу 
і декана Бориславського, 
отця-доктора Романа Ва-
силіва.

– Цей новозбудований 
храм має справді потужний 
енергозберігаючий ресурс. 
Це храм, споруджений із де-
рева, із карпатської смере-
ки, як ще у давні часи зво-
дили храми наші предки. І 
переконаний, що ця церква 
на століття буде окрасою 
мікрорайону і високим сим-
волом спілкування людини 
із Богом. Збудована церква 
надзвичайно красиво. А 
коли ще згадати, що спо-
руджена вона буквально 
за півтора року, то треба 
вклонитися будівничим – 
там не знайдете жодного 
ганджу. Це справді ще один 
шедевральний повтор отих 
старих церков Бойківщини, 
що ними й донині дивується 
увесь світ. Ще один надзви-
чайний витвір тієї безцінної 
сакральної карпатської 
архітектури, традиції якої 
ми, здавалося, уже втра-
тили. Але ж ні! Оцей храм 
стоятиме століттями і на-
гадуватиме нам про високу 
духовність нашого народу і 
про його мистецьку потугу.  
На знімках: вгорі –  

справжньою окрасою 
міста, взірцем сакраль-
ної карпатської архі-
тектури стане новоос-
вячений храм Різдва 
Пресвятої Богородиці; 
преосвященний вла-
дика Ярослав Приріз 
правлячий Архиєрей 
Самбірсько-Дрогобиць-
кий у співслужінні з 
владикою Іринеєм Бі-
ликом освятили ново-
споруджену церкву; а 
перед цим хлібом та 
сіллю зустріла владик  
церковна громада.

Ігор ЮРИНЕЦЬ. 
Фотознімки автора.

Бориславська міська рада 
оголошує конкурс 
на заміщення таких 
вакантних посад:

– спеціаліста 1 категорії Служби містобудівного кадастру 
у складі відділу архітектури та містобудування міської 
ради –  1 особа;

– заступника начальника відділу  архітектури та місто-
будування міської ради – 1 особа.
Вимоги до кандидатів для заміщення вакантної посади  

спеціаліста 1 категорії Служби містобудівного кадастру у 
складі відділу архітектури та містобудування міської ради: 
базова вища спеціальна архітектурна освіта за освітньо-ква-
ліфікаційним рівнем бакалавра; без вимог до стажу; знати 
основні програми роботи на комп’ютері. 
Вимоги до кандидатів для заміщення вакантної посади 

заступника начальника відділу архітектури та містобу-
дування міської ради: повна вища спеціальна освіта за 
освітньо-кваліфікаційним рівнем спеціаліста, магістра та 
стаж роботи за фахом у державній службі, органах місцевого 
самоврядування на посаді спеціаліста не менше одного 
року або за фахом, не менше трьох років в архітектурній 
діяльності.
Особи, які бажають взяти участь у конкурсі, по-

дають до конкурсної комісії такі документи:
• Заяву встановленого зразка;
• Заповнену особову картку (форма П-2 ДС) з відповідни-

ми додатками (трудова діяльність, автобіографія);
• Дві фотокартки розміром 4 х 6 см;
• Копії документів про освіту, підвищення кваліфікації 

тощо ;
• Декларацію про майно, доходи, витрати і зобов’язання 

фінансового характеру за минулий рік, передбачену Зако-
ном України «Про засади запобігання і протидії корупції»; 

• Копію документа, який посвідчує особу (паспорт);
• Копію військового квитка (для військовослужбовців або 

військовозобов’язаних).
Під час проведення конкурсу кандидати складають 

письмовий іспит. 
Додаткова інформація щодо основних функціональних 

обов’язків, розміру та умов оплати праці надається на-
чальником відділу архітектури Т. Баумкетнер (т. 5-08-35).
Документи приймаються протягом 30-и календарних днів 

від дати опублікування оголошення за адресою: 
м. Борислав, вул.  Шевченка, 42, кабінет № 25, 

тел. 5-41-04 .

Міський голова        Володимир ФІРМАН.

Бориславська міська рада 
оголошує конкурс на 
тимчасове заміщення 
вакантної посади 

головного спеціаліста відділу опрацювання заяв управлін-
ня праці та соціального захисту населення міської ради на 
час відпустки для догляду за дитиною до досягнення нею 
шестирічного віку або до фактичного виходу на роботу  – 1 
особа.
Вимоги до кандидатів: повна вища юридична освіта за 

освітньо-кваліфікаційним рівнем спеціаліст, магістр; без 
вимог до стажу роботи, вміння працювати на комп’ютері.
Особи, які бажають взяти участь у конкурсі, по-

дають до конкурсної комісії такі документи:
• Заяву встановленого зразка;
• Заповнену особову картку (форма П-2 ДС) з відповідни-

ми додатками (трудова діяльність, автобіографія);
• Дві фотокартки розміром 4 х 6 см;
• Копії документів про освіту, підвищення кваліфікації 

тощо;
• Декларацію про майно, доходи, витрати і зобов’язання 

фінансового характеру за минулий рік, передбачену Зако-
ном України «Про засади запобігання і протидії корупції»; 

• Копію документа, який посвідчує особу (паспорт);
• Копію військового квитка (для військовослужбовців або 

військовозобов’язаних).
Під час проведення конкурсу кандидати складають 

письмовий іспит. 
Додаткова інформація щодо основних функціональних 

обов’язків, розміру та умов оплати праці надається началь-
ником управління праці та соціального захисту населення  
І. Цапів (т. 5-00-54).
Документи приймаються протягом 30-и календарних днів 

від дати опублікування оголошення за адресою: 
м. Борислав, вул.  Шевченка, 42, кабінет № 25, 

тел. 5-41-04.
В. о. міського голови, перший  
заступник міського голови з 
питань діяльності 
виконавчих органів ради               Роман ДУРБАК.
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Постановою  Каб іне -
ту Міністрів України від 
06. 08. 2014 № 409 «Про 
встановлення державних 
соціальних стандартів у 
сфері житлово-комуналь-
ного обслуговування» (далі 
– Постанова) затверджено 
соціальні норми житла (для 
оплати користування жит-
лом, централізованого та 
індивідуального опалення) 
та соціальні нормативи 
користування житлово-ко-
мунальними  послугами 
(централізоване постачан-
ня холодної і гарячої води, 
централізоване водовідве-
дення, електропостачання, 
газопостачання, вивезення 
побутових відходів) для 
надання пільг та субсидій 
на оплату житлово-кому-
нальних послуг. Встанов-
лені нормативи споживання 
послуг наведено у додатку.
Соціальна норма житла 

для надання пільг залиши-
лася на рівні нині діючих 
норм площі житла: 21 кв. м 
площі на одну особу та до-
датково 10,5 кв. м на сім’ю, 
а для сімей ветеранів війни, 
що складаються лише з не-
працездатних осіб (статті 12, 
13, 14 і 15 Закону України 
«Про статус ветеранів війни, 
гарантії їх соціального захи-
сту»), для опалення житла у 
разі використання газу для 
опалення – 42 кв. м опалю-
ваної площі на одну особу, 
яка має право на знижку 
плати, та додатково 21 кв. 
м на сім’ю.
Соціальну норму житла 

для надання субсидій вста-
новлено у розмірі 13,65 кв. 
м площі на одну особу та 
додатково 35,22 кв. м на до-
могосподарство, тобто 48,87 
кв. м на одну особу.
Стосовно змін до по-

рядку надання житло-
вих субсидій.
Постановою внесено зміни 

до Положення про порядок 
призначення та надання 
населенню субсидій для 
відшкодування витрат на 
оплату житлово-комуналь-
них послуг, придбання скра-
пленого газу, твердого та 
рідкого пічного побутового 
палива, затвердженого По-
становою Кабінету Міністрів 
України від 21. 10. 1995 р.  
№ 848 (у редакції Постанови 
Кабінету Міністрів Украї-
ни від 22. 09. 1997 року № 

Про надання субсидій на оплату 
житлово-комунальних послуг

1050), згідно з якими: 
– комісії позбавляються 

права приймати рішення 
про надання субсидії на 
збільшену понад норму 
площу житла;

– передбачається врахо-
вувати дохід на рівні про-
житкового мінімуму для 
працездатних осіб, які за-
реєстровані на житловій 
площі і декларують відсут-
ність доходу, або доходи 
яких менше прожиткового 
мінімуму;

– субсидія надаватиметь-
ся одному із зареєстрованих 
членів домогосподарства, 
на якого відкрито особовий 
рахунок (нині субсидія на 
загальних підставах при-
значається лише власнику 
житлового приміщення);

– для осіб, які перебува-
ють у шлюбі, зареєстровані 
і проживають окремо, суб-
сидія призначається на со-
ціальну норму житла (нині 
субсидія призначається без 
урахування додаткових 10,5 
кв. м. на сім’ю);

– сума субсидії, яку ор-
ганами соціального захи-
сту населення переказано 
на рахунки виконавців/
виробників житлово-кому-
нальних послуг для оплати 
їх вартості в розмірі соці-
альних нормативів і яка 
не використана домогос-
подарством внаслідок еко-
номії споживання послуг, 
зараховується виконавцем/
виробником ,  як  оплата 
обов’язкової частки пла-
тежу домогосподарства на 
наступний розрахунковий 
період;

– субсидія призначаєть-
ся, виходячи із соціальних 
нормативів користування 
житлово-комунальними 
послугами, і перерахунок 
розміру призначеної субси-
дії за фактичними обсягами 
споживання послуг не здійс-
нюється;

– якщо в установлено-
му порядку здійснено від-
ключення споживачів від 
централізованого теплопо-
стачання та населення для 
обігріву приміщень вико-
ристовує побутові електро-
прилади, то для розрахунку 
субсидій в опалювальний се-
зон застосовуються соціаль-
ні нормативи користування 
електропостачанням для 
індивідуального опален-

ня. Зазначені розрахунки 
здійснюються на підставі 
акта обстеження матері-
ально-побутових умов сім’ї 
та акта обстеження стану 
зовнішніх і внутрішньобу-
динкових електромереж на 
їх відповідність вимогам 
нормативно-правових актів.
Стосовно визначен-

ня розміру обов ’язко-
вої частки плати за 
житлово-комунальні 
послуги, тверде паливо, 
скраплений газ.

 Постановою внесено змі-
ни до Постанови Кабінету 
Міністрів України від 27. 07. 
1998 р.  № 1156 «Про новий 
розмір витрат на оплату 
житлово-комунальних по-
слуг, придбання скраплено-
го газу, твердого та рідкого 
пічного побутового палива 
у разі надання житлової 
субсидії».
Відповідно до зазначе-

них змін:
– змінюється розрахунок 

відсотка обов’язкового пла-
тежу сім’ї, який визначати-
меться для кожного домо-
господарства індивідуально 
в залежності від сукупного 
доходу;

– виключаються поло-
ження щодо можливості 
зменшення обов’язкового 
платежу громадян внаслі-
док економного споживання 
послуг;

– перерахунок розміру 
призначеної субсидії за 
фактичними обсягами спо-
живання послуг не здійс-
нюється.
Розмір обов’язкової частки 

плати за житлово-кому-
нальні послуги для отри-
мувачів субсидії визнача-
тиметься у такому порядку:

1) обчислюється середньо-
місячний сукупний дохід 
сім’ї за попередні 6 місяців;

2) середньомісячний су-
купний дохід ділиться на 
кількість членів домогоспо-
дарства, і таким чином ви-
значається середньомісяч-
ний дохід на одну особу;

3) дохід на одну особу ді-
литься на розмір прожитко-
вого мінімуму на одну особу 
в розрахунку на місяць (у 
2014 році 1176 грн.), тобто 
визначається співвідно-
шення середньодушового 
доходу родини до розміру 
прожиткового мінімуму на 
одну особу;

4) отриманий результат 
ділиться на 2, а потім мно-
житься на 15 % (за базовий 
варіант взято обов’язкову 
плату за житлово-комуналь-
ні послуги у розмірі 15 % 
доходу родини при доході на 
одного члена сім’ї на рівні 
двох прожиткових мініму-
мів), і таким чином визнача-
ється відсоток обов’язкової 
плати за житлово-кому-
нальні послуги.
Якщо серед зареєстро-

ваних у житловому при-
міщенні (будинку) осіб є 
працездатні особи, які де-
кларують та  подають до 
органів праці та соціального 
захисту населення довідки 
про відсутність доходів за 
будь-який місяць протягом 
періоду, за який визна-
чається сукупний дохід, 
або місячний дохід яких 
менший від прожиткового 
мінімуму, встановленого 
для працездатних осіб на 
час призначення субсидії, в 
розрахунок субсидії для від-
шкодування витрат на оп-
лату житлово-комунальних 
послуг за кожний такий мі-
сяць включається місячний 
дохід на рівні прожиткового 
мінімуму, встановленого 
для працездатних осіб на 
час призначення субсидій.
Приклад: 
У житловому приміщенні 

зареєстрована одна особа – 
пенсіонер. Розмір плати за 
житлово-комунальні послу-
ги, виходячи із соціальних 
норм та соціальних норма-
тивів користування послуга-
ми, становить 300 гривень. 
Пенсіонер не працює, пенсія 
за 6 місяців складає 12000 
гривень. Середньомісячний 
сукупний дохід становить 
2000 гривень (12000 грн. : 6 
= 2000 грн).
Визначається обов’язкова 

частка плати за послуги 
(%): 2000 : 1176 : 2*15 % = 
12,76 % .
Тобто пенсіонер повинен 

сплачувати за житлово-ко-
мунальні послуги 255,2 грн. 
(2000*12,76 %), а решта пла-
ти за житлово-комунальні 
послуги є субсидією (300 
грн. – 255,2 грн. = 44,8 грн).

Н. ПОПОВИЧ,
начальник відділу 

прийняття заяв 
та документів.

Останнім часом мешканці 
міста Борислава інтенсивно 
обговорюють питання жит-
лово-комунального госпо-
дарства. Якщо говорити 
конкретніше, чи то через 
брак інформації, чи то че-
рез її перекручення, люди 
схвильовані з приводу того, 
що відбулися певні зміни у 
системі утримання та екс-
плуатації житла. До остан-
нього часу цим займалися 
ЖЕКи, а з першого серпня 
– приватні підприємства 
«Борислав-Комфорт» та «Бе-
скид».
Цю проблему навіть пла-

нували обговорити на по-
зачерговій сесії, яка так 
і не відбулася через брак 
кворуму. Проте обговорити 
питання щодо змін у робо-
ті житлово-комунального 
господарства, які хвилюють 
мешканців нашого міста, 
все-таки вдалося. Допоки у 
сесійній залі присутні очі-
кували прибуття депутатів, 
на запитання мешканців  
відповідали міський голова 
Борислава Володимир Фір-
ман та керівники двох ЖЕ-
Ків – Богдан Хомин і Петро 
Стефанишин. Зауважень 
від мешканців Борислава 
до керівників ЖЕКів було 
чимало. Хтось скаржився на 
відсутність світла у під’їзді у 
нічний час, хтось на побиті 
вікна, інші на відсутність 
ремонту, а були й такі, що 
на все відразу. Богдан Хо-
мин та Петро Стефанишин 
намагалися відповісти на 
всі запитання, які звучали 
від мешканців Борислава, 
та пояснити, яка склалася 
ситуація у житлово-кому-
нальному господарстві на-
шого міста.

ЖЕКи нікуди не поділися, вони ще існують
А вже у четвер, 18 ве-

ресня, через день після 
позачергової сесії, за ініціа-
тиви опозиційних депутатів 
у сесійній залі Борислав-
ської міської ради відбулася 
прес-конференція, на якій 
всі охочі мешканці міста 
мали змогу висловити свою 
позицію і погляди на ситуа-
цію, яка склалася з ЖЕКа-
ми. Але замість актуальних 
на сьогодні роз’яснень щодо 
реорганізації роботи житло-
во-комунального господар-
ства у залі лунали нарікан-
ня людей на незадовільний 
стан міського комунального 
господарства. Люди скаржи-
лися на все одразу. Відтак 
прес-конференція перетво-
рилася на звичайні звину-
вачення з боку мешканців, 
які мали вільний доступ до 
мікрофона, на бездіяльність 
комунальників.
У вступному слові ор-

ганізатори цього заходу 
зазначили, що депутати 
зібралися у присутності 
журналістів для того, щоб 
почути думку людей, їхні 
пропозиції та настанови, 
наголосивши на тому, що 
подібні рішення не можуть 
прийматися без врахування 
думки громадян.
Нагадаємо, що у Борисла-

ві замість трьох збанкру-
тілих ЖЕКів житлово-ко-
мунальні послуги з утри-
мання будинків і споруд та 
прибудинкових територій 
повинні надавати ПП «Бо-
рислав-Комфорт» та МПП 
«Бескид». Таке рішення 
було прийняте виконавчим 
комітетом Бориславської 

міської ради. Для визна-
чення виконавця цих послуг 
було проведено відкритий 
конкурс, за результатами 
якого конкурсна комісія 
визначила підприємства, 
які з 1 серпня надаватимуть 
у місті послуги із утриман-
ня та експлуатації житла. 
Рішення конкурсного комі-
тету лягло в основу рішення 
виконкому. Та опозиційні 
депутати Бориславської 
міської ради вважають таке 
рішення незаконним. 
Про ігнорування думки 

мешканців міста при ухва-
ленні цього рішення під час 
прес-конференції говорив 
Богдан Городиський, який 
представляє у міській раді 
постійну діючу комісію з пи-
тань житлово-комунального 
господарства, транспорту, 
зв’язку та організаційної 
роботи. Він наголосив на 
тому, що більшість нашого 
населення проживає у ба-
гатоквартирних будинках, 
тому порушене питання 
обов ’язково мало б бути 
погоджене з мешканцями. 
«Ми повинні якоюсь мірою 
виконувати волю тих людей, 
які нас сюди делегували. 
Якщо б була ваша воля і все 
було б зроблено правильно, 
то такий шлях, тобто реор-
ганізацію системи надання  
послуг у житлово-комуналь-
ній сфері, ми б підтримали», 
–  заявив пан Городиський.
Слід зазначити, що згідно 

рішення виконавчого комі-
тету № 189 від 28 серпня 
2014 року приватні підпри-
ємства ПП «Борислав-Ком-
форт» та МПП «Бескид» є 

лише надавачами житло-
во-комунальних послуг з 
утримання та обслугову-
вання будинків, споруд та 
прибудинкових територій 
комунального житлового 
фонду м. Борислава. А сам 
комунальний житловий 
фонд перебуває на балансі 
у ЖЕКах. Тобто, житловий 
фонд і надалі продовжує 
знаходитися у власності 
громади, а приватні під-
приємства отримали згідно 
рішення виконкому лише 
право обслуговувати його. 
Що стосується тарифів, 

то їх підвищувати ніхто не 
буде, адже вартість послуг 
з утримання будинків і 
споруд та прибудинкових 
територій для населення 
у м. Бориславі затверджує 
виконавчий комітет, а не 
приватне підприємство. 
Вартість послуг з утриман-
ня будинків і споруд та при-
будинкових територій було 
затверджено виконавчим 
комітетом Бориславської 
міської ради згідно з рішен-
ням № 129 від 16 квітня 
2008 року. Різниця полягає 
лише в тому, що приватні 
підприємства працюють за 
іншою системою оподатку-
вання і сплачують податки 
у бюджет міста Борислава. 
Ці кошти можна буде ви-
користати на утримання 
житлового фонду міста.
Як правило, подібні рі-

шення завжди приймають 
із врахуванням думки гро-
мади, яка вивчається на 
громадських слуханнях. 
Щодо громадських слухань, 
то вони також були. Началь-

ник відділу житлово-ко-
мунального господарства і 
будівництва Олег Левиць-
кий у процесі написання 
цієї публікації ознайомив 
мене з проектом рішення 
виконавчого комітету місь-
кої ради «Про застосування 
конкурсних засад при на-
данні житлово-комуналь-
них послуг у житловому 
фонді Бориславської міської 
ради». Зауважень та пропо-
зицій до проекту рішення 
виконкому не було. Згідно 
протоколу від 19 лютого 
2014 року вирішили проект 
рішення виконкому «Про 
застосування конкурсних 
засад при наданні житло-
во-комунальних послуг у 
житловому фонді Борислав-
ської міської ради» залиши-
ти без змін і подавати на 
розгляд засідання виконав-
чого комітету.
Слід зазначити й те, що 

керівниками ПП «Бори-
слав-Комфорт» та МПП 
«Бескид» не є начальники 
ЖЕКів Богдан Хомин та 
Петро Стефанишин, а зов-
сім інші люди. Керівником 
ПП «Борислав-Комфорт» 
є Олексій Шийко, а МПП 
«Бескид»  – Кароль Бори-
славський.
Щодо того, чи варто було 

проводити конкурс, то на-
чальник відділу ЖКГ і бу-
дівництва Олег Левицький 
також зазначив, що конкурс 
був проведений у повній від-
повідності до вимог Закону 
України «Про житлово-ко-
мунальні послуги» (ст. 26, 
27, 28), де зазначені умови 
договору між виконавцем/

виробником та споживачем, 
а також те, що укладання 
договорів на надання жит-
лово-комунальних послуг 
згідно з установленим пе-
реліком для об’єктів дер-
жавної або комунальної 
власності здійснюється за 
результатами конкурсу.
Проте, судячи із виступів 

опозиційних бориславських 
депутатів на прес-конфе-
ренції, яка за перебігом 
більше нагадувала зустріч 
депутатів із виборцями, 
думку громади при ухва-
ленні цього важливого для 
життя міста рішення було 
проігноровано. Власне тому 
опозиція вирішила взагалі 
не голосувати під час се-
сійних засідань, допоки не 
буде скасоване це рішення 
виконавчого комітету.
Для того, щоб довести цю 

справу до кінця та розста-
вити всі крапки над «і», у 
Бориславській міській раді 
уже цього тижня офіційні 
представники влади про-
ведуть прес-конференцію, 
на якій знову ж таки влада 
пояснить свою позицію щодо 
піднятого до рівня ультима-
туму питання реорганізації 
системи утримання та екс-
плуатації житла у нашому 
місті.
Хочеться вірити, що місь-

кій владі вдасться знайти 
переконливі аргументи і 
достукатися до опозиційних 
депутатів та мешканців 
Борислава, що дасть мож-
ливість знайти варіант ви-
рішення цієї проблеми раз 
і назавжди.

Ірина ГЕРЯК.

У період із десятого по 
двадцяте вересня цього 
року у нашому місті скоєно 
шість крадіжок. Маємо 
також три сімейні сварки, 
два випадки незаконного 
зберігання наркотичної 
речовини, один факт пору-
шення умов адміннагляду, 
дев’ять випадків нанесен-
ня громадянам тілесних 
ушкоджень, два шахрай-
ства, чотири випадки по-
шкодження майна, одне 
хуліганство, чотири дорож-
ньо-транспортні пригоди, 
вісімнадцять випадків на-
стання смерті, два факти 
втрати речей із власної не-
обережності та ще двадцять 
один випадок порушення 
закону, які віднесені до 
категорії інших злочинів.
Половину таблетки ва-

гою близько 0,2 грама нар-
котичного засобу «Субітекс» 
добровільно видав праців-
никам міліції під час повер-
хового огляду в приміщенні 
міського відділення міліції 
гр. К. Затриманий пояснив, 
що цей наркотичний засіб 
придбав напередодні у осо-
би «А». Наркотичний засіб 
вилучено та відправлено на 
експертизу у Науково-до-
слідний експертно-кри-
міналістичний центр ГУ 
МВС України у Львівській 
області. Гр. К. опитаний 
та відпущений за місцем 
постійного проживання. 
Питання про притягнення 
його до відповідальності 
вирішуватиметься на під-
ставі експертного висновку.
Шкіряний гаманець із 

жіночої сумочки гр. Д. на-
магалася викрасти на ав-
тобусній зупинці по вул. 
А. Міцкевича мешканка 
Дрогобича гр. Л. Проте у 
момент здійснення злого 
наміру була помічена влас-
ницею сумочки та перехо-
жими, які не дали можли-
вості злодійці завершити 
задумане до кінця. Зло-
вмисниця була затримана 
та доставлена у чергову 
частину міського відділу 
міліції, де дала правдиві 
покази та була відпущена 
за місцем постійного про-
живання.
На жаль, до мешканки 

міста гр. П. доля виявила-
ся не настільки прихиль-

ною. По вул. А. Міцкевича 
невідома особа шляхом 
вільного доступу викрала 
з її гаманця гроші у сумі 
1400 грн. І хоч крадіжка, за 
твердженням потерпілої, 
сталася близько дев’ятої го-
дини ранку, її не помітили 
ні сама власниця гаман-
ця, ні ніхто із перехожих. 
За цим фактом відкрито 
кримінальне проваджен-
ня. Проводиться дослідча 
перевірка.
Дослідча перевірка про-

водиться також за фак-
том крадіжки в ніч на 20 
вересня металобрухту із 
приватного будинковоло-
діння гр. П. по вул. Луго-
вій. Невідомі зловмисники 
під покровом ночі прони-
кли на подвір’я, звідки, 
скориставшись надмірною 
безпечністю господаря, 
здійснили крадіжку.
Черговою жертвою те-

лефонних шахраїв стала 
шістдесятичотирирічна 
мешканка  міста  гр .  Р . 
Близько 15 год. 40 хв. на 
телефон громадянки зате-
лефонувала невідома осо-
ба, яка назвалася її сином, 
і по голосу у телефонній 
слухавці, як стверджує по-
терпіла, нагадувала його. 
Невідомий голос пояснив, 
що він знаходиться у від-
ділку міліції і попросив для 
залагодження проблеми 
перерахувати на банків-
ську картку, яка нібито 
належить гр. Б., грошові 
кошти у сумі 6000 грн. 
Захоплена зненацька три-
вожним повідомленням, 
громадянка прийшла у 
відділення одного із бан-
ків міста і, незважаючи на 
настирливі поради праців-
ників банківської установи 
не перераховувати гроші, 
а звернутися в міліцію, 
все-таки здійснила пере-
рахунок коштів. Згодом 
з ’ясувалося, що ніяких 
проблем у її сина із пра-
цівниками міліції не було, 
а телефонний дзвінок – 
чергова вдала операція 
телефонних шахраїв. За 
цим фактом відкрито кри-
мінальне провадження. 
Проводяться оператив-
но-розшукові заходи.

Служба «102» 
повідомляє:



Учні, батьки та педагогічний колектив польської субот-
ньої школи від щирого серця вітають із ювілеєм від дня 
народження керівника польської суботньої школи

Кристину Миколаївну
КРАСНОПОЛЬСЬКУ.

Велика шана і подяка за Ваш сумлінний, чесний труд. Ми 
постійно відчуваємо Вашу опіку і підтримку і в теперішній 
скрутний час достеменно знаємо, що можемо покластися на 
Вас. Ми вдячні Вам а те, що Ви завше переповнені теплом, 
ласкою, любов і терпінням до нас.
Хай доля намітить ще років багато,
Додасть Вам здоров міцного, добра,
Хай повниться ласкою рідная хата
Багато в ній буде любові й тепла!
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Шановні покупці! Акція в мережі магазинів 
«Гаманець»:
1. Масло селянське вагове – 43,00 грн. за 1 кг;
2. Рис круглий січка 800 г – 7,75 грн. за 1 п.;
3. Оцет столовий «Гаманець» 1 л  – 2,99 грн. за 1 пл.;
4. Кава «Якобз» 2* 250 г – 52,00 грн. за 1 шт.;
5. Сіль кам’яна 1 кг – 1,80 грн. за 1 п.;
6. Олія «Сонола»  1 л – 13,90 грн. за пл.
Ласкаво всіх запрошуємо.
З повагою адміністрація мережі магазинів 
«Гаманець».
                                                                         Тел. (248) 5-22-92.

  ç 25 âåðåñíÿ
  ïî 1 æîâòíÿ

З приводу розміщення оголошень у 
«Нафтовику Борислава» 

телефонуйте за номером 5-05-42.

 26. 09 –  п’ятниця
27. 09 –  субота
28. 09 –  неділя

Магнітні бурі у вересні

4

ВІТАЄМО!

Вересень не принесе значних магнітних проблем. Тим не 
менше, сонце проявлятиме помітну активність.
Під час магнітних бур і серйозних геомагнітних коливань 

чутливі до них люди часто відчувають головний біль, без-
соння, порушення роботи серцево-судинної системи, заго-
стрення хронічних захворювань, зниження працездатності, 
занепад сил, зростання адреналіну в крові, стреси і депресії.

Підприємство шукає керівника 
структурного підрозділу, що 

займається наданням 
комунальних послуг.

Вимоги до кандидата:
– вік від 35 до 45 років;
– досвід роботи на керівній посаді та досвід плану-

вання транспортних послуг;
– власне авто;
Заробітна плата від 5000.00 грн.
Місце праці: Трускавець – Борислав.
Робочий час: ненормований робочий день.
Контактний телефон: 0676750644, 0997613171.
Резюме надсилати: ekofond@ukr.net.

Минулої неділі відбулася 
перша домашня гра ФК 
«Нафтовик» у рамках дру-
гого кола чемпіонату об-
ласті з футболу. Зрозуміло, 
що ця подія повинна була 
відбутися набагато раніше, 
але через відомі причини її 
постійно переносили. Від-
так уболівальники бори-
славської команди чекали 
– і таки дочекалися. Отож, 
стартовий поєдинок у влас-
них «стінах» у другому колі 
проти команди ФСК «Яво-
рів» відбувся.
За традицією розпочи-

наємо з юнаків. У другому 
колі наші юні футболісти 
більшість матчів виграли за 
рахунок технічних поразок 
суперників. Не став винят-
ком і цей матч. Причиною 
програшу юнаків з Яворова 
стало те, що вони прибули 
на матч із запізненням пів-
години, а за регламентом 
турніру це неприпустимо. 
Гостям зарахували технічну 
поразку із рахунком 3 – 0. 
П’ятий матч другого кола – і 
третя технічна перемога на-
ших юнаків. Проте радості 

Вольова перемога «нафтовиків»
від цього мало, адже інші 
дві офіційні гри довели, що 
краще мінімально перемог-
ти на полі і перебувати в 
постійному ігровому тонусі, 
аніж здобувати три очки, ні-
чого при цьому не роблячи.
Старші  у  свою  чергу 

все-таки зіграли перший 
матч на своєму полі у другій 
частині сезону, адже дорослі 
футболісти ФСК «Яворів» 
виявилися відповідальні-
шими, аніж юнаки, тому 
встигли приїхати на гру 
вчасно. 
Кілька слів про турнірне 

становище команд. Перед 
початком цього поєдинку 
«нафтовики» перебували на 
п’ятій «сходинці», а «лісору-
би» тим часом «волочилися» 
внизу турнірної таблиці. 
Проте про недооцінку су-
перника не могло бути й 
мови, адже футбольний рік 
підходить до завершення і 
кожне очко на вагу золота.
Характеризуючи саму гру, 

можна сказати, що вона 
була скоріше напруженою, 
аніж цікавою. Увесь поєди-
нок був насичений справж-

ньою чоловічою боротьбою. 
Команди здебільшого гра-
ли через центр, а тому ба-
гато небезпечних моментів 
не виникало. Окрім заби-
того гола, можна згадати 
лише декілька інших не-
безпечних моментів, що їх 
створили  господарі перед 
воротами гостей. Про єди-
ний гол, забитий у матчі 
«нафтовиками», можна 
сказати: добре, що нашій 
команді вдалося на остан-
ніх хвилинах матчу забити 
цей м’яч і вирвати таку 
важливу перемогу. Зро-
били це Олег Савінов та 
Роман Маршалок. Перший 
віддав передачу, а другий 
влучно пробив. Рахунок 
1 – 0. Слід зазначити, що 
в автора цієї публікації 
після того ще був напівмо-
мент результативної пере-
дачі і був іще один ігровий 
момент для взяття воріт 
«лісорубів». Олег Савінов 
завершив атаку нашої ко-
манди ефектним ударом 
«ножицями», але воротар 
гостей у цьому епізоді був 
на місці. Отже, критика 

не пройшла даремно – ФК 
«Нафтовик» переміг у до-
машньому протистоянні 
футболістам із Яворова.
Як з’ясувалося після за-

вершення матчу, цей ви-
граш команда присвячує 
нападникові «Нафтовика» 
Орестові Тимишину, який 
саме цього дня одружив-
ся. Тому через таку важ-
ливу причину численні 
вболівальники не змогли 
побачити його на ігровому 
газоні. Користуючись наго-
дою, від імені усієї команди 
хочу привітати Ореста з 
одруженням і побажати 
йому від бориславських 
футболістів та вболіваль-
ників довгого і щасливого 
сімейного життя. Хай у 
житті буде якнайбільше го-
лів, успішних єдиноборств 
та виграних матчів і як-
найменше положень поза 
грою! Вітаємо зі святом 
тебе, друже Оресте!

Володимир ДИДИК,
гравець юнацької 

команди 
ФК «Нафтовик».

ПРОЕКТ РІШЕННЯ 
БОРИСЛАВСЬКОЇ 
МІСЬКОЇ РАДИ

«Про  затвердження переліку адмі-
ністративних послуг, що надаються 
через Центр надання адміністратив-
них послуг Бориславської міської ради»
З метою створення доступних та зручних умов для реалі-

зації та захисту прав, свобод і законних інтересів фізичних 
і юридичних осіб щодо отримання адміністративних послуг 
розроблено проект рішення Бориславської міської ради 
«Про затвердження переліку  адміністративних послуг, що 
надаються через Центр надання адміністративних послуг 
Бориславської міської ради» . 
Проект регуляторного акту та аналіз регуляторного 

впливу буде розміщено на офіційному сайті Бориславської 
міської ради  Web:http://www.boryslavmvk.gov.ua у розділі 
«Міська рада» підрозділі «Регуляторні акти». 
Зауваження та пропозиції до проекту регуляторного 

акту просимо подавати у письмовій формі протягом місяця 
від дня оприлюднення проекту рішення міської ради та 
аналізу його  регуляторного впливу поштовою адресою: 
82300,  Львівська обл., м. Борислав, вул. Шевченка, 42,  
тел. (03248) 42025,  відділ надання адміністративних по-
слуг Бориславської міської ради (перший поверх), або на 
електронну пошту cnap.boryslav@ukr.net.

В. о. міського голови,
перший заступник міського голови

Роман ДУРБАК.

Ігор Курус: за що стояв Майдан?
(Продовження 
        Поч. на 1 стор.).
Разом з громадськими 

активістами Дрогобиччини 
маємо намір організувати  
здійснення громадського 
контролю за використанням 
коштів чиновниками з місь-
ких бюджетів, щоб жодна 
копійка не була вкрадена. 
1 листопада я готовий від-
крити у Києві представни-
цтво Дрогобиччини, яке 
зможуть використовувати 
наші підприємці для своєї 
діяльності. 
Я не олігарх, тому обіцяти, 

що найближчими днями 
відремонтую в регіоні всі 
дороги, не буду, бо це буде 
обманом.

– Ви щойно сказали, ци-
тую: «Я не олігарх». Тим 
не менше, у Вас знайшли-
ся кошти на свою перед-
виборчу кампанію. Вини-
кає запитання: звідки?

– Як Ви влучно зауважили 
– я не олігарх. Насправді я 
маю кілька бізнесів, які при-
носять мені сталий дохід, 
тому всі затрати, які я ніс і 
понесу, – це мої власні кош-
ти. Повірте,  значно більше 
коштів я витратив на свою 
громадську діяльність.

– Чи зможете Ви са-
мостійно реалізувати 
всі плани, адже у разі 
обрання Вас народним 

депутатом, Ви маєте 
працювати  у  ВР  над 
нормативними докумен-
тами?

– Майдан «народив» нове 
покоління людей, які готові 
витрачати свій час заради 
краю і громади. Тому у моїй 
команді є найактивніші 
активісти Дрогобиччини, 
з якими ми зможемо все. 
Щодо законотворчості, то 
по Україні ідуть десятки 
кандидатів, які підтриму-
ють ідеї прямої демократії. 
Перше, що я ініціюватиму, 
– це створення в парла-
менті депутатської групи 
«За відповідальну владу» 
та створення Галицько-
го парламентського кола, 
які захищатимуть інтереси 
громади Галичини і Дрого-
биччини. Щодо  Стратегії 
розвитку краю, то я планую 
організувати спеціальний 
комітет, який буде реалі-
зовувати її. Моє завдання 
– лобіювання інтересів краю 
на всіх рівнях і недопу-
щення розкрадання коштів 
місцевими «казнокрадами».

– Вас звинувачують у 
співпраці з Януковичем 
і його людьми. Що може-
те про це сказати?

– Ця тема виникає щоразу 
перед виборами. Її полю-
бляють «обсмоктувати» мої  
опоненти  чи то для дискре-

дитації, чи то для власного 
піару, бо більше не мають 
що сказати людям. 
Скажіть, якщо б я був 

прибічником Януковича, 
чи був би я з перших до 
останніх днів протестного 
руху на Майдані Неза-
лежності? Чи очолював 
би Громадську раду Май-
дану, яка об’єднала біль-
ше ста громадських рухів 
київського Майдану? До 
речі, мої палатки на Май-
дані з’явилися одними із 
перших. Перша барикада 
на Трьохсвятительській, 
після побиття студентів 30 
листопада, де тоді ще не 
було жодної партії,  буду-
валася нами, громадськи-
ми активістами. Крім того, 
у найскладніший період 
Майдану я започаткував 
навчально-тренувальний 
центр для учасників про-
тестів «Майдан-Січ». Мене 
тричі обирали делегатом 
від київського Майдану на 
форуми Євромайданів, які 
проходили у Харкові, Одесі 
та Києві. Саме я ініціював 
відставку Генерального 
прокурора Пшонки під час 
Форуму Євромайданів в 
Одесі. Скажіть, чи міг при-
хильник Януковича брати 
активну участь у протестах 
проти режиму Сім’ї?
Напевно, ні. А як Ви 

оцінюєте свій шанс на пе-
ремогу?
Ми пройшли Майдан. 

Втратили Крим. Ми має-
мо військову агресію Росії 
на Донбасі. Сподіваюсь, 
що цього разу народ не 
обдурити, бо за цей час ми 
стали свідомими, відпові-
дальнішими і розумніши-
ми. Кожен із нас зробив ви-
сновки з дій і бездіяльності 
тих чи інших посадовців, 
депутатів та чиновників. 
Пустослів’ям, красивою 
картинкою і гречкою, спо-
діваюся, тепер українців не 
купити. За порожні гасла і 
розрекламований на теле-
баченні партійний бренд 
ми вже голосували. І якщо 
б ми, українці, не вийшли 
на Майдани, обидва гасла 
– «Юлі волю» і «Ми їх зупи-
нимо» – не були б виконані. 
Сьогодні знову прислали 
до нас «парашутистів», які 
сподіваються обманути 
виборців, використовуючи 
прізвище Президента. Спо-
діваюся, що люди обирати-
муть не красиві і порожні 
гасла, а реальний план 
дій. Тоді переможемо і я, і 
Дрогобиччина.

Розмову записав
Григорій ІВАНІШІВ.

Приклад обчислення суми 
військового збору 
із заробітної плати

Працівнику нарахували 1500 грн. зарплати, він кори-
стується правом на податкову соціальну пільгу в сумі 609 
гривень.
Розрахуємо суми обов'язкових утримань із заробітної плати 

з відповідним відображенням на рахунках обліку:
1. Єдиний внесок:
1500 грн. х 3,6  %  = 54 грн. (Дт. 661 Кт. 651).
2. Податок на доходи:
(1500 грн. –  54 грн. –  609 грн.) х 15 % = 125,55 грн. (Дт.  

661 Кт. 641/ПДФО).
3. Військовий збір:
1500 грн. х 1,5 % = 22,50 грн. (Дт.  661 Кт.  642/ВЗ).
Отже, на руки працівник отримає :
1500 грн. –  54 грн. – 125,55 грн. –  22,50 грн.  = 1297,95 

грн. ( Дт. 661 Кт.  311, 301).

Строки давності для застосування 
штрафних (фінансових) санк-

цій до суб’єктів 
господарювання становлять 3 роки 
Строки давності для застосування штрафних (фінан-

сових) санкцій становлять 1095 днів з дня, що настає  за 
останнім днем граничного строку подання податкової  
декларації та/або граничного строку сплати грошових 
зобов’язань, нарахованих контролюючим органом, а якщо 
податкова декларація була надана пізніше, –  за днем її 
фактичного подання. 
Якщо протягом зазначеного строку контролюючий 

орган не визначає суму грошових зобов’язань, платник 
податків вважається вільним від такого грошового зобов’я-
зання, а спір стосовно такої декларації та/або податкового 
повідомлення не підлягає розгляду в адміністративному 
або судовому порядку. 
У разі подання платником податку уточнюючого роз-

рахунку до податкової декларації контролюючий орган 
має право визначити суму податкових зобов’язань за 
такою податковою декларацією протягом 1095 днів з дня 
подання уточнюючого розрахунку. 
Зазначена норма  визначена статтею 102 Податкового 

кодексу України. Бориславське відділення
Дрогобицької ОДПІ

ГУ Міндоходів у Львівській обл.
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